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ÉPÍTŐK           Hírlevél 

 
MEGHÍVÓ 

 
Az ARÉV Baráti Kör Egyesület  
2025. évi rendes közgyűlésére. 

Közgyűlés helye és ideje: 
FMKIK Hosszúsétatér 4-6. 

 
2025. április 10-én csütörtökön 14.00 óra 

Napirend 
- Közgyűlés megnyitása 
-          Napirend ismertetése 
- Beszámoló az egyesület 2024 évi munká-

járól 
-  2024. évi közhasznúsági jelentés  
 (írásos anyag e Hírlevélben közzétéve) 
- 2025 .évi munkaprogram és költségvetés

 tervezet elfogadása (írásos anyag e Hírle-
vélben is közzétéve) 

-  Egyebek 
Figyelemfelhívás! 
A közgyűlés határozatképes, ha a tagok 50 %-a +1 fő jelen 
van. Amennyiben a határozatképesség nincs meg, úgy 
2025. április 10én 14.30 órakor a közgyűlést megismétel-
jük és ekkor a jelenlevők számától függetlenül alapszabá-
lyunk 8.1. pontja értelmében a közgyűlés határozatképes. 

Köszönjük és kérjük! 
Az ARÉV Baráti Kör Egyesület Elnöksége köszöni 
mindazoknak atámogatását, akik a tavalyi évben adó-
juk 1%-át egyesületünknek ajánlották fel. 
A befolyt összeget tagjaink, nyugdíjasaink életének 
tartalmasabbá és szebbé tételére, a közösségi élet ösz-
szekovácsolására fordítjuk. 
Kérjük, aki teheti, idén is támogassa az ARÉV Baráti 
Kör Egyesületet. 
Adószám: 18495717-1-07 
Akinek nincs adófizetési kötelezettsége úgy tud segíte-
ni, hogy megkéri családtagjait, barátait, -akik fizetnek 
adót-, hogy ők ajánlják fel adójuk 1%-át egyesületünk 
javára. 
Köszönjük: ARÉV Baráti Kör Egyesület Elnöksége 

MEGHÍVÓ 
 

az ARÉV Baráti Kör Egyesület tisztelettel  
meghívja tagjait  

2025. április 10-i közgyűlés szabadidejében 
14.00 órakor tartandó rendezvényre. 
(Székesfehérvár. Hosszúsétatér 4-6.) 

Meghívott vendégünk  
Spránitz Ferenc  

Palotás László díjas okleveles építőmérnök,  
betontechnológiai szakmérnök  

Az ARÉV Baráti Kör kirándulása Makóra 
2025. április 29-én, kedden 

Makovecz Imrének, illetve tanítványainak 11 makói 
épülete a város építészeti arculatát egyedivé tette. 
Látjuk a buszpályaudvar, a gimnázium, a sport-
csarnok, egy iskolakomplexum, a Hagymaház, a 
Zenepavilon és a “fürdők fürdője” homlokzatait, 
anyag használatát, megvalósult térrendezéseit rész-
ben buszról, részben a belvárosi séta keretében.   
 
Éttermi ebéd 12 órakor (választható menü) 
Menü: Tyúkhúsleves 
 A Gyrostál (csirke) választható 
 B Cigánypecsenye (tarja) választható 
 Savanyú 

Felkeressük a híres Ford T-modell karosszériáját 
tervező Galamb Józsefnek, a város szülöttének  
emléket állító veteránjármű kiállítást.   
Belépődíj, tárlatvezetés: 1.000 Ft 
Találkozás: 6.50   Kereskedelmi-és Iparkamara, Ba-
latoni út / Hosszúsétatér 
Indulás:      7.00 
Érkezés:   kb.19 óra 

 
A kirándulás teljes költsége 15000.-Ft 
Jelentkezni korlátozott számban még lehet a 
307498870 telefonszámon 
 
 

.A fotó a baráti találkozón készült (6.old.) 
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Beszámoló 
az ARÉV Baráti Kör Egyesület  

2024. évi gazdálkodásáról 
 
 
2024. évi gazdálkodási adataink a 2023. évvel 
összehasonlítva: 
 
Bevételek (Ft) 
 

 2024. 2023. 

Költségvetésből 
(pályázattal) 

70.420 
 

419.250

Önkormányzattól 721.000 17.300

Gazdálkodó szervezettől 50.000 200.000

Tagdíjbevétel 308.500 325.000

SZJA 1%  559.242 530.685

Támogatás tagjainktól 822.700 704.200

Megszolgált kamat 1.792 0

Összesen: 2.533.654 2.196.435

 
Bevételeink 2024. évben megfelelően, sőt jól alakultak.  
 
A költségvetésből sajnos csak a támogatások után járó 
10%-os normatív kiegészítést kaptuk meg, ugyanakkor 
a helyi önkormányzattól a 20 éves jubileumi programra 
és kiadványokra 700 eFt támogatást kaptunk a 
polgármesteri keretből. A városi Civil Nap 
rendezvényen való megjelenéünkért 21 eFt 
költségátalányt kaptunk. 
A gazdálkodó szervezettől kapott támogatás soron 
látható 50 eFt a FEHÉR ABLAK  Kft.-től érkezett. 
  
Tovább nőtt támogatottságunk a tagság részéről, a 
felajánlott szja 1% és az adott támogatás is emelkedett.  
 
Kiadások (Ft) 
 
 

I. Működési költségek 

 

2024. 2023. 

Víz, villany, szennyvíz   44.402 14.188

Távhőszolgáltatás   90.624 81.787

Bérleti és fenntartási díjak 69.850 59.690

Közösköltség iroda  76.200 76.200

Egyéb működési ktg.               28.423 31.189

Bankköltség  150.373  90.161

Összesen: 459.872 353.215
 
           

II. Közcélú tevékenység 

költségei 

 
2024. 

 
2023. 

Irodaszer, dekoráció 297.523  69.205

Telefon, internet 182.991 96.753
Nyomdai ktg. 101.140 234.140

Postázási költségek 249.605 306.983
Rendezvények költségei 1.297.775 1.578.413

Kiadvány nyomdai ktg. 700.350 0
Közcélú tev. bérleti díjak 148.590 139.730

Egyéb anyagok, költségek 2.000 40.920
Összesen: 2.979.974 2.466.144

  
  
 2024. 2023. 

+ Bevételek összesen 2.533.654 2.196.435

- Kiadások összesen 3.439.846 2.819.359

- Értékcsökkenési leírás 46.973 46.575

= Eredmény -953.165 - 669.499

   

 
Egyesületünk a 2024. évet mintegy 953 ezer Ft 
negatív eredménnyel zárta. A többlet kiadást 
megtakarításaink ebben az évben is fedezték, 
ugyanakkor felelős döntéseket kell meghozni a további 
vagyonvesztés elkerülése érdekében. 
 
Megnézve a terv és a tény számokat azt láthatjuk, hogy 
állandósult az a tendencia, hogy a bevételeink kis 
mértékben, míg a kiadások a tervezettnél jóval 
magasabb mértékben nőnek. A tartalékok felélését 
mindenképpen vissza kell szorítani, hogy a tagságunk 
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által annyira várt rendezvényeinket a továbbiakban is 
meg tudjuk tartani. 
 
Mivel egyesületünk bevételeinek állandó alappillére a 
tagdíj bevétel, ezért az elnökség áttárgyalta és döntött az 
immár 20 éve változatlan tagsági díj felemeléséről: 
 
1. Az elnökség látja, hogy a tagság többsége is 
aránytalanul alacsonynak tartja az évi 1.000,-Ft tagdíjat, 
ennek bizonyítéka a befolyt magas támogatási összeg. 
 
2. Biztosítanunk kell az állandó szinten realizálódó 
bevételeket, amik a rendezvényeink megtartásának 
feltételeit bizosíthatják az olyan években is, amikor 
esetleg nem sikerül külső forrásból támogatást 
szereznünk. 
 
Nemcsak bevételi, hanem kiadási oldalon is figyelünk a 
pénzügyi stabilitásra. Legfontosabb változások, 
eltolódások a költségsorok között és ezek okai: 
 
1. Csökkent a Hírlevél nyomdai költsége, mivel sok 
tagtársunk már az online, elektronikus csatornákat 
választotta.  
 
2. Székhelyünkön biztosítanunk kell az internet 
kapcsolatot, ezért állandó internet előfizetési szerződést 
kötöttünk. A telefon, internet soron ezt a költség 
növekedést láthatjuk, és a továbbiakban ennek már csak 
kis mértékű (áremelésből fakadó) emelkedésével 
számolunk. 
 
3. Nagyon megnőtt azon tagtársainknak a száma, akik a 
tagdíjat postai csekken fizetik be. Sajnos ennek a banki 
feldolgozási költségtétele igen magas. Arra szeretnénk 
kérni és ösztönözni minden kedves tagtársunkat, hogy a 
tagdíjat lehetőség szerint banki átutalással, vagy 
székhelyünkön, rendezvényeinken készpénzben fizessék 
be. Természetesen a csekkes befizetést is köszönettel 
vesszük, de nem árt tudni, hogy ezeknek a magas 
egyszeri költsége mindenképpen megjelenik a banki 
költségek között.  
 
Bevételeink alakulásáról annyit el kell mondani, hogy 
amire ráhatásunk volt, ott minden soron magasabb 
bevételt realizáltunk az előző évinél. A 
magánszemélyek által nyújtott támogatás, továbbá a 
részünkre rendelkezett szja 1% növekedése mind a 
tagság aktivitását, pozitív hozzáállását dícséri. 
 
Bevételi oldalon az előző 2023. évben 47 fő szja 1% 
felajánlása érkezett hozzánk mintegy 530.685,- Ft 
összegben. 2024-ben ez a szám tovább emelkedett és 39 
fő felajánlásából 559.242,-Ft érkezett a 
bankszámlánkra. Mindenképpen örömteli, hogy a kapott 
tagdíjak és támogatás mellett ez az összeg is magasabb 
az előző évinél. Változatlanul az a feladatunk, hogy 

felhívjuk mindenkinek a figyelmét arra, hogy továbbra 
is figyeljenek a rendelkező nyilatkozatuk kitöltésére, 
juttassák el hozzánk a támogatásukat. Ezúton kérjük 
tagjaink segítségét a következő évi 1% megszerzéséhez 
is!  
Kérjük nyugdíjas tagtársainkat, hogy az szja 1%-
ának megszerzéséhez a mi adószámunkat ajánlják a 
még aktív, munkahelyen dolgozó családtagjaik, régi 
munkatársaik figyelmébe!  
 
Ismét örömmel tapasztalhattuk és mindenkinek 
köszönjük, akik nemcsak az évi 1.000,-Ft tagdíjat, 
hanem azt meghaladó összeget fizettek be 
támogatásként egyesületünk részére.  
A kapott támogatás ismét jelentősen meghaladja az 
előző évi összeget, az előző évi 704 eFt után idén 
mintegy 823 eFt lett. 
 
További hasznot is eredményez ez az emelkedő összeg, 
hiszen az előző évben már kialakult gyakorlatnak 
megfelelően a kapott és pontosan bemutatott 
úgynevezett végső adományozótól kapott támogatás 
lesz az alapja a 2025. év folyamán igényelhető 82 eFt 
normatív támogatásnak, amit a költségvetésből lehet 
kiigényelni. Az előző évi 70 eFt kiigénylése és 
kifizetése 2024. évben megtörtént, ez az összeg már ott 
szerepel bevételeink között a költségvetésből kapott 
támogatások között. 
 
Friss hír, hogy sikerrel pályáztunk a központi 
költségvetés által megnyitott források elérésére. 2024. 
novemberében 400 eFt összegben rendezvényeinkhez 
igényeltünk támogatást. A döntést már megkaptuk, 
hamarosan bankszámlánkra érkezik a 400 eFt vissza 
nem térítendő támogatás. Beadtuk pályázatunkat 
2025. évi Városi Civil Alap által meghirdetett 
pályázatra, programjaink támogatására is, de erről még 
nem született döntés.  
 
Ahhoz, hogy bevételeink fedezetet biztosítsanak 
működésünk és rendezvényeink megtartásához, 
továbbra is figyeljük az esetleges helyi vagy központi 
pályázati lehetőségeket. 
 
Az éves közgyűlésünk során a megszokott módon 
mindenki megtekintheti a beszámolót és annak 
mellékleteit is. 
 
                                   dr. Kovácsné Járosi Zsuzsa 
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2025. évi költségvetés tervezet                   eFt 
 
Bevételek                                                              

Költségvetési támogatás                                      400 
Támogatás önkormányzattól                           200 
Támogatás gazdasági szervezetektől                    50 
Tagdíjbevétel                                                  350 
Támogatás magánszemélyektől                          700 
Rendelkezés SZJA 1%-ról                                  550 
Bankkamat                                0 
 

Bevételek összesen:                                   2.250 
  
Kiadások 
 
I. Működési költségek 
Víz, villany, szennyvíz                                    50 
Távhőszolgáltatás                      100 
Irodaszer, dekorációs anyagok                         20 
Bérleti és fenntartási díjak                       70 
Karbantartás, közös ktg.                                 100 
Egyéb működési ktg.                                        20 
Bankköltség            100 
 
Működési kiadások összesen:                   460 
 
II. Közcélú tevékenység költségei 
Irodaszer, dekorációs anyagok                          50 
Postaköltség                        250 
Telefon, internet           200     
Rendezvények költségei                              1.400 
Nyomdaköltség, kiadványok, egyéb              100 
 
Közcélú kiadások összesen:                    2.000 
Értékcsökkenési leírás:               47 
 
Kiadások összesen:                                      2.507 
 
Mérleg szerinti eredmény (tervezett):              -257 
 
 
 

2024. évi eredmények, 2025évi 
teendők röviden 

 
Folytattuk a közösség összetartását segítő 
rendezvényeket.  
A tavaszi, őszi nagy kirándulások, a havi, sőt időnként 
heti gyakorisággal tartott klub rendezvények, múzeum, 
színház, mozi látogatások, az ÉPÍTŐK NAPJA, lecsó 
fesztivál, már szinte megszokott módon 
sikeres volt. 
Hangsúlyt kapott az ARBAR megalakulásának 20. 
évfordulója.  

Az ÉPÍTŐK NAPJÁN kiállítással, az őszi 
(nyugdíjas) találkozón a 20 év történetét bemutató 
kiadvánnyal emlékeztünk az alakulásra és az eltelt 
eseményekre. Elhatározásunk, hogy a kiadványt 
valamennyi tagtársunk részére eljuttatjuk. 
A kiállítás bemutatásra került a Székesfehérvári SZC 
Vörösmarty Mihály Technikum és Szakképző Iskola 
klubtermében. 
   Fontos teendőnek tartjuk, de az elképzelt 
ütemnél lassabban halad az archívum tartalmának 
további feldolgozása. rendszerezése és ezek 
bemutatására való felkészülést 
     A kapcsolattartás javítása érdekében mobil 
internet állomást telepítettünk az irodába, amelyre a 
helyiségben tartózkodók ingyen rácsatlakozhatnak. 
A hírlevelet digitális formában juttatjuk el azok részére, 
akik rendelkeznek a megfelelő feltételekkel. Ez 
gyorsabb és költségtakarékosabb, mint a posta.  
ARBAR honlap. Ezek fenntartása és naprakész 
működtetése folyamatos feladat. 
  Jó kapcsolatot ápolunk a polgármesteri hivatal, 
a Fejér Megyei Kereskedelmi és Iparkamara illetékes 
munkatársaival, valamint a Székesfehérvári SZC 
Vörösmarty Mihály Technikum és Szakképző Iskola 
vezetésével. Önzetlen segítségükre és támogatásukra s 
jövőben is számítunk. 
    Különböző programokban együttműködünk az 
építész és gépész kamarával és a város civil 
szervezeteivel. Kölcsönösen részt veszünk egymás 
rendezvényein.   
 A hagyományápolás és tevékenységünk szélesebb körű 
megismertetése érdekében bemutatható anyagainknak 
keresni kell a kiállítási, bemutatási lehetőséget 
civilszervezeteknél, könyvtárakban, művelődési 
házakban stb. 
 Megemlékezéssel, táblaavatással készülünk a 
Magyarországon épült első LIFT-SLAB technológiával 
készült és vállaltunk által kivitelezett lakóépület 
jubileumára.  
   A 2023 és 2024 évben részben a nem várt 
áremelkedések, de a nevezetes évfordulóra 
maradandónak szánt kiállítási anyag és kiadvány, 
valamint a kapcsolódó rendezvények költségei a-
növekedés ellenére- túllépték bevételeinket, 
gazdálkodásunk biztonsága stabil! 
Alapelv, hogy csak olyan kiadást lehet vállalni, 
amelynek fedezete rendelkezésre áll, illetve 
biztosított az azt fedező bevétel! 
 Rendkívüli kiadásokba nem bocsátkozunk, de 
megszokott programjainkat biztonsággal megtartjuk 
ezévben is. 

Meg      Megköszönve támogató érdeklődésüket,  
 
      Kiss Lajos 

                                                               elnök 
 
 



2025. március                                                ÉPÍTŐK Hírlevél                                                                 5. 

Farkas Istvánra emlékezünk 

 
 

Az 1970-es évek végén és a 80-as évek elején kezdődött 
a vállalatnál a számítástechnika alkalmazásának 
bevezetése. Ekkor kezdte a működését a szervezési 
osztály, és ezen belül létrejött a számítástechnikai 
csoport, amely a számítógépes rendszereket 
üzemeltette. 

Az osztály vezetése kiegészült egy helyettessel, akinek 
fő feladata ezen rendszerek bevezetésének és 
müködtetésének írányítása volt. 

Simonyi Gyula az egykori szervezési osztály 
dolgozójának megemlékezéséből idézünk néhány 
részletet:.   

"Ismét búcsúzunk, ezúttal Farkas Istvántól, aki több 
éven át a szervezési osztályvezető helyettese (és így 
közvetlen vezetőm) volt. Később Somogyi Lászlót 
követte Budapestre, és a Középülettépítő vállalatnál a 
vezérigazgató közvetlen munkatársa volt. 

Ő volt az ARÉV (akkor még FÁÉV) 
számítógépesítésének atyja. Zsenialitása és kreativitása 
bonyolult számítógépes vállalatirányítási rendszerek 
megtervezésében is megnyilvánult a számítástechnika 
hőskorában, élvezet volt együtt dolgoznunk. (A 
kialakított rendszert aztán Ujváry Béla üzemeltette.) 

Természetfotós is volt, több írása a természetszeretetről 
szól. Hajnalonta munkába indulás előtt kiment 
Fehérvár természetvédelmi területére, amihez közel 
laktak, elmélkedett és hallgatta a madarakat, figyelte az 
állatokat a Sóstó körül. Egyszer kullancscsípéssel 
kapott agyhártyagyulladás miatt hetekig kórházban volt, 
aggódva látogattuk. 

Amikor katolikus katonaságmegtagadóként börtönben 
voltam, megszervezte, hogy a szocialista brigád havonta 
500 Ft-ot (ami 1983-ban komoly segítség volt!) 

összedobjon a családunknak. A gyerekeinket elvitte 
kirándulni. Neki is köszönhetően szabadulásom után 
vissza tudtak venni az ARÉV-hez. 

1993-ban őt kértem fel a BOCS Alapítvány egyik 
alapítójának. Sétáinkon Dobogókőn, Rákhegyen, 
Kőbányán jókat beszélgettünk, az utóbbi időkben 
telefonon, e-mailben inkább már a továbblépésre 
készülésünkről. 

Az utóbbi hat évben áldozatosan ápolta feleségét, aki 
tavaly halt meg, ő pedig most 80 évesen követte." 

Varga János emlékezése:  

"Mint az ARÉV szervezési osztály programozási 
csoportjának volt vezetője én is fájó szívvel gondolok 
Farkas Pistára, akinek azt hiszem jelentős szerepe volt 
abban, hogy mint adatbáziskezelésben jártas 
VIDEOTON-os számítógépes szakember az ARÉV a 
VIDEOTON-tól vásárolt R -11 számítógépére történő 
fejlesztésekben való közreműködés kapcsán pályázat 
útján a kb. 20 pályázó közül én nyertem felvételt a 
Szervezés osztályra. Rendkívül megnyerő modorú, 
intelligens, jóindulatú vezető volt. 

Emlékezetem szerint soha, egyetlen egy konfliktusunk 
nem volt. Talán csak egyszer nehezteltem rá, amikor egy 
MLADÁ-BOLESZLÁV ("fiatal Boleslav")-i kirándulás 
kapcsán meglátogatott kiváló akusztikájú templomban -
ahol opera felvételeket is csináltak!- tett látogatásunk 
során -annak ellenére, hogy tudomásom szerint 
énekkari tag volt- nem vállalta, hogy érces hangjával 
tesztelje a terem akusztikáját. (Végülis ez a feladat az 
idegenvezetőre maradt.) Gondot fordított arra is, hogy 
munkatársai szakmai képzését támogassa, elősegítse. 
Azt hiszem neki köszönhetem, hogy több napra 
kikerültem a VIDEOTON Prágában működő szoftver 
házába a DMS-600 adatbáziskezelő rendszer 
továbbfejlesztett változatának, a TTR 654-nek 
tanulmányozására. 

A csoportomban dolgozó Simonyi Gyulával egyetértve, 
valóban járatos volt az általa említett szakterületeken. 
Emlékszem, hogy egy ORU nevű cég átvilágítást végzett 
az ARÉV-nél, és munkájuknak vállalati oldalról ő volt a 
fő segítője. István jól ismerte a vállalat felépítését és 
informatikai rendszerének működését. 
Fájó szívvel gondolok rá.Isten nyugosztalja." 

Mint a cikk összeállítója, és a szervezési osztály egykori 
dolgozója, majd későbbi vezetője én is megerősítem a 
két  kolléga Farkas Istvánról írt gondolatait. Nagyon 
korrekt, jószívű, segítőkész, kiváló vezető volt. Mikor a 
Középületépítőnél dolgozott  többször meglátogattam a 
munkahelyén. Sajnos a vállalat felszámolása után 
megszűnt a kapcsolatunk. Sajnálom. A hozzá fűződő 
szép emlékeket örökre megőrzöm. 

 

Galambos Ottó 
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BARÁTI TALÁLKOZÓ  2024 
 
2024. november 9-én  tartottuk éves szokásos ARÉV Baráti 
Kör Egyesület találkozóját a Jancsár Hotelba. 
Több mint 110 tagunk jelent meg, nagy örömmel, egymást  
üdvözölve gyülekeztek  a résztvevők. 
A rendezvényt Dr Kovácsné Járosi Zsuzsanna  nyitotta meg, 
köszöntötte a részvevőket, ismertette az ünnepség 
forgatókönyvét. 
Elsőként  Kiss Lajos elnök úr megemlékezett  az elmúlt 
időszak eseményeiről, az egyesület további terveiről. 
Az ünnepi műsor is nagy tetszést aratott. 
Mohácsi Levente által előadott  Janikovszky Éva  Kire ütött 
ez a gyerek c. monológja mindenki arcára mosolyt csalt.  
Ezután Fendrich Veronika varázsolt el bennünket, francia 
sanzonokkal. 
A műsor után következett az ebéd, amely mindenki jó 
étvággyal fogyasztott el. 
Az ebéd utáni kötetlen beszélgetések kezdődtek. 
Gabrovits Pali által szolgáltatott jó kis zenére megalakult  
nagy létszámú „táncos csoportok“ bizonyították a jó  hangulat 
és az összetartozás erejét. 
Késő délutánba nyúlt  jó hangulatú, sikeres rendezvény volt. 
Jövőre megismételjük ! 

Vauverné Kati 
 

 
 

 
 

 
 

Kremnitzky Géza, 
a Hungarikum együttes vezetője 

 
"A Fricsay Richárd Zenei Díjat a Hungarikum 
Együttesnek ítélte oda 2024 októberében a város 
képviselőtestülete. Amint a méltatásban elhangzott, 
a Takács-Mudris Anett (ének, furulya) és Kremnitzky 
Géza (gitár és más pengetős hangszerek) által 2010-
ben alapított székesfehérvári zenekar ősi, magyar 
dallamokat formál át úgy, hogy azok üzenete a mai kor 
embere számára is érthető és befogadható legyen. A 
zenekar egyedi megszólalását a saját szerzeményeiken 
kívül megzenésített versek, népdalok és vallási- 
történelmi dalok archaikus vagy modern hangszerelése, 
megszólaltatása biztosítja. Nemcsak zenei tudásuk és 
elhivatottságuk, illetve a megjelenésükben és emberi 
kvalitásaikban hitelesen megnyilvánuló magyar 
tradíciók, hanem folyamatos közösségi vállalásaik is 
méltóvá teszik őket a Fricsay Richárd Zenei Díjra, 
amelyet dr. Cser-Palkovics András polgármester adott 
át." (Idézet a Székesfehérvár portálon megjelent 
tudosításból) 
Nemcsak ennek a hír kapcsán volt indokolt Kremnitzky 
Gézával történt beszélgetés és a közös múlt felídézése.  Géza 
barátom a Baráti Kör tagja, számos közös rendezvényünk 
közreműködője, a város zenei életének egyik főszereplője. A 
Hungarikum együttes előadásain a Baráti Kör tagjai is 
rendszeresen nagy számban vesznek részt. 

 Mikor kezdtél dolgozni a FÁÉV-nél, mi volt 
az első munkahelyed, és hány helyen, milyen 
beosztásban,  mennyi évet dolgoztál a vállalatnál? 
 1974 aug. 26-án kezdtem az akkor még FÁÉV-nél dolgozni. 
A napot azért tudom mert este játszott a Fonográf a 
vidámparki szabadtéri mozi színpadán. 
Osztálytársammal Susánszki Gabival a Klusoczki brigádot 
választottuk, mert jól lehetett keresni. Pedagógus édesapám 
túlórával együtt keresett annyit, mint én. 
Erre nagyon büszke voltam, továbbá arra, hogy elsajátítom 
azokat a szakmai fogásokat, készséget, amelyek fontosak egy 
férfiember életében, illetve 56-kilósan  megtanultam, hogyan 
kell felemelni az 50 kilós meszeszsákot. 
Másfél év után először műszaki ügyintézőként, majd 
művezetőként folytattam a szakiparnál, mely évek során 
műszaki fogékonyságom kiteljesedhetett.  
Humán érdeklődésem a szakmai tapasztalatszerzés mellett 
végig elkísért, ezért a kulturális szférában is megpróbáltam 
magam, az akkor már az ARÉV berkeiben működő Építők 
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Művelődési Háza csapatában, mely időszakban a 
kapcsolatunk végig szoros volt az anyacéggel.  
1989-ben 15 éves törzsgárda jelvénnyel a birtokomban, a 
rendszerváltás nyújtotta lehetőségekkel élve átléptem a privát 
szféra kalandos és tanulságos világába, először Kft.-ben, 
majd egyéni vállalkozóként folytattam. 
Milyen szép emlékeid vannak ebből az időszakból? 
 Szép emlékeim a fenti időszakból a közösségi lét 
tapasztalatai, az érdekes személyiségek, kollégák, barátok és 
a szakmai kitekintés lehetőségei. 
 A családodról, a jelenlegi helyzetről 
elárulnál valamit? (gyerekek, unokák mennyi, hol 
élnek, kapcsolattartás) 
1981- ben házasodtunk össze - közvetve építőipari kötődésű - 
feleségemmel, immár 44-éve. Ezalatt a csodás időszak alatt 4 
gyermeket és általuk 4 unokát hoztunk létre. 
     Nóra lányunk 3 szuper gyermekével Angliában erősíti az 
ottani társadalmat, a többiek: Kata a fantasztikus Tomikával, 
Bálint és Gergő pedig egyelőre szólóban hoz örömet 
felmenőiknek. 

Mikor alakult a Hungarikum? Honnan jött a 
gondolat a megalakítására? Előtte is volt zenei 
múltad?  

 
 A Hungarikum Együttes 2010-ben - egy komoly 10 hónapig 
zajló versenynek köszönhetően - alakult meg, két a zenéről, 
hasonlóan gondolkodó ember szerencsés találkozásából. 
Előtte hosszú évekig, kisebb megszakításokkal gyakorló 
zenészként több sikeres formációban zenéltem mely időszak 
során rengeteget tanultam és a komoly tapasztalatok 
birtokában Anettel közösen meg tudjuk valósítani azt, ami 
számunkra fontos: többek között az ősi dallamokat áténekelni 
a mába. 

Mik voltak a főbb állomásai az együttes 
történetének, működésének? 
Kolléganőmmel Takács-Mudris Anettel való közös munkánk 
az azonos zenei érdeklődés jegyében - heti 2 próbával - 
"zajlik". Ó az, akinek művészi, szakmai hozzáállása, 
hozzáértése inspirál. Minden hónap 3. csütörtökén saját 
szervezésű koncertet (klubkoncertet) tartunk, hogy szinten 
tartsuk, illetve fejleszteni tudjuk műsorainkat. A fontosabb 
koncerteken néha Anett 15 éves nagylánya Anna is- aki 

szintén gyönyörűen énekel- közreműködik velünk néhány dal 
erejéig. 
 Fontos állomásai működésünknek a hazai fesztiválokon való 
jelenléten túl a külföldi szereplések, melyek tovább 
erősítették bennünk azt, hogy talán jó úton járunk. 

Mennyi dal van a repertárotokban, melyik a 
legkedveltebb témátok? Térjél ki a saját 
alkotásaitokra is. Melyik ezekből a legismertebb? 
Melyek azok a dalok, amelyeket legtöbbször kérnek 
Töletek? Hány lemezetek jelent meg? 
 Repertoárunkban 250-300 dal található. Részben régi istenes 
dalok, versmegzenésítések, saját dalok és főként 
népdalfeldolgozások. Számos saját dal szól a minket 
körülvevő témákról, melyek  az elmúlt évek, évtizedek 
élményeinek hírhozói és kedvelt témái törzsközönségünknek, 
rajongóinknak. Fehérvár dal, Kendőm sarka, stb.  
Munkánkat néhány lemezfelvétel őrzi, de ma már inkább a 
zenei tartalommegosztó csatornák - melynek legtöbbjén 
hallhatók vagyunk - viszik tovább hangunkat. 
 

 
Milyen elismeréseket kaptatok eddig a zenei 

életben? 
FLP Csillagai zenei kategória I. hely, Kaláka vers-dal 
fesztivál pályázati díja, és tavaly Fricsay Richárd zenei díj. 

Mik az ezévi és a távolabbi jövő tervei? 
 Terveink között szerepel elvinni  és megmutatni azt az 
akusztikus-zenei felfogást, melyet képviselünk, az arra 
fogékony közösségnek, közönségnek. 
Valamint már az idén gyermekeknek szóló saját dalainknak 
közönséget találni. 
Gratulálunk az együttesnek a sikerekhez, köszönjük azt a sok 
élményt, amit nekünk a Baráti kör tagjainak is nyújtottak, és a 
jövőben is számítunk a közreműködésükre. 

Galambos Ottó 
Halottaink az elmúlt hónapokban (akikről tudunk) 
Tagok: 
Osztotics László  Székesfehérvár 
Rékasi Györgyné  Székesfehérvár 
Nyugdíjas, volt ARÉV-es dolgozó: 
Bokros Zoltán  Székesfehérvár 
Csóri Istvánné  Székesfehérvár 
Farkas István  Budapest 
Géczi Józsefné   Székesfehérvár 
Győry Ödönné  Székesfehérvár 
Kanizsai Ákos  Úrhida 
Pápai Erika  Székesfehérvár 
Szabó Gyula  Sárosd 
Szakmány József  Sárosd 
Varga Györgyné  Balatonvilágos 
 

Emléküket megőrizzük! 
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RÖVIDHÍREK 
 
A címnek megfelelően igyekszem valóban röviden 
összefoglalni az elmúlt időszak történéseit. Mikor ezt az 
összefoglalót írom, akkor szembesülök azzal, hogy milyen 
sok helyen is voltunk, mennyi lehetőségünk van arra, hogy 
közösségi programokat látogassunk. 
Kedves Barátaim! Kérlek benneteket használjátok ki a 
lehetőségeinket, korábban el voltunk foglalva a munkával, 
tanulással, családdal. Most, ha van idő, van még erő itt a 
ragyogó alkalom, hogy értelmesen töltsük el szabadidőnket.  

• A Tolnai utcai Tagkönyvtárban Retro Fehérvár „a 
60-as 70-es évek emlékezete” címmel Táborosi 
Zsuzsa történésszel Schneider Beáta beszélgetett 
január 20-án. A könyvtárban rendszeresen könyv 
bemutatók, kiállítások vannak. 

• Az „Isten hozott, kedves vendég!” című kiállítást két 
alkalommal is megnéztük. Varga Mária Magdolna 
magángyűjtő hímzett falvédő gyűjteménye a Szent 
István Király Múzeum Országzászló téri épületében 
volt látható. A kiállítást nézve hol egyik, hol másik 
látogató szólalt meg, hogy otthon náluk is volt 
ugyanilyen falvédő. 

• Január 23-án délután az ALBA INNOVÁR-ban 
(Szfvár, Táncsics M. u. 7.) Gábor Dénes világhírű 
Nobel-díjas magyar fizikus születésének 125. 
évfordulója alkalmából nyitott kiállítást néztük meg. 
Erre a kiállításra Komáromy Antalné Edit hívta fel a 
figyelmemet. Nagy örömünkre Varga János 
kiselőadást tartott Gábor Dénesről, az ő 
munkásságáról. 

• A január A 29-i klubdélutánunk témája: életképek a 
Baráti Kör életéből címmel vetítés, majd baráti 
beszélgetés volt játékosan.  

• „Január 30-án Budai László vezetésével a hévízi 
piacra utazott 12 fő bevásárló délutánra!  

• Február 4-én a Szent István Király Múzeumban a 
Hadimustra IV. – Egyenruhák a kiállításban 
tematikus tárlatvezetésen vett részt néhány tagunk.  

• 10-én a Tolnai utcai Tagkönyvtárban Grósz Ákos A 
lilaruhás lány című könyvét mutatta be. 

• 12-én Csókakőre kirándultunk. 
• Február 13-án Budapesten a Terror Háza 

Múzeumban tárlatvezetéssel néztük meg a kiállítást. 
Ezután a Zeneakadémiára mentünk, ahol az épület 
megtekintése után, egy kiskoncerten vettünk részt. 

• 18-án klubdélutánt tartottunk a házasság hete 
alkalmából a Lopert házaspár mutatkozott be a 
résztvevőknek. Mondhatjuk, hogy nekik nem kell 
bemutatkozni, hisz ismerjük őket. Ám most a két 
csendes embert, Évát és Pétert szóra bírtuk. Nem 
csak szóban, de fotókon is bemutatták magukat és 
családjukat. Tartottunk egy kis farsangot is. 
Lopertné Éva finom fánkot sütött házi 
baracklekvárral. Komáromy Antalné egy farsangi 
verset mondott. 

• 19-én a Híemer Házról Igari Antal előadását, (mely a 
kő marad c. előadássorozat része) hallgattuk meg a 
Budai úti tagkönyvtárban. 

• 20-án 10 órakor Csók István Képtárba látogattunk, 
ahol megtekintettük a 150 éves Szent István Király 
Múzeum jubileumi kiállítását. Tárlatvezetőnk 

Izinger Katalin a tárlat kurátora volt. A kiállítást 
érdemes megnézni, visszaröpít a múltba, igen 
érdekes, régi tárgyakat fedezhetünk fel. Ehhez a 
kiállításhoz köthető a múzeumi dolgozók előadásai, 
szinte hetente mutatják be a munkájukat. (pl.: 
könyvtár, kőtár) 

• HUNGARIKUM Együttes klubkoncertjére havonta 
járunk. 

• 02.24-én a Városháza Dísztermében Vakler Lajos új                 
könyvét Fehérvár sportkönyve 2. mutatta be. A 
rendezvényen a portrékötet számos szereplője is 
jelen volt. 02.27-én a Könyvek Boltjában Závada Pál 
Pernye és fű című könyvét mutatta be. 

• Minden hónap első keddjén a Viktória Rehabilitációs 
Központban Dr. Szarvas József érdekes embereket 
hív meg, városunk sokszínűségével ismerkedhetünk 
meg.  

• Hozzunk létre egy kiállítást a közösség erejével! A 
székesfehérvári Széna teret ábrázoló családi fotókat, 
képeslapokat és egyéb dokumentumokat gyűjtjük 
leendő őszi kiállításunkhoz 2025 júliusáig várják a 
Széna téri Tagkönyvtárban. 

• 3-án klubdélután volt, melyen beszélgettünk, 
nosztalgiáztunk. Megbeszéltük, hogy egy olyan 
játékot fogunk játszani, mely arról szólna, hogy ki 
kell találni kit látsz a fotón.  

• 6-án a Fecskeparton sétáltunk, melyen 12 fő vett 
részt. Két család -akik a Baráti Kör tagjai-is 
vendégül látott bennünket, volt kávé, üdítő, süti, 
lángos. Fantasztikus napunk volt. 

• Március 18-án Fehérvárcsurgóra utazunk a 12:40-es 
busszal, mely az autóbusz állomás 15 peronjáról 
indul. Itt találkozunk: 12:15 és 12:30 között, 
A program történelmi kalandot ígér: a Károlyi-
kastélyba látogatunk szakvezetéssel. A II. 
világháború után a kastély változatos szerepeket 
kapott: volt üdülő, gyermekotthon és katonai bázis 
is. Ma már múzeumként működik, amely a Károlyi 
család történetét és a magyar történelem fontos 
pillanatait mutatja be. Hazafelé a 16:29-kor induló 
busszal jövünk. Költség: 2000,-Ft/fő 
A kirándulást Budai Lászlóné Margit szervezi. 

• Március 31-én folytatjuk tavalyi séta sorozatunkat. A 
volt Rádióállomást nézzük meg Szöllősi Józsefné 
Zsófi vezetésével. 
Találkozunk: 10 órakor a Jolán Fagyizó előtt. 
(Brassói u. 1.szám) Várom a jelentkezéseket 
telefonon, vagy e-mailben. 

Összeállította: Virág Zsuzsa 

  
Kiadja:       az ARÉV Baráti Kör Egyesület  
                    Székesfehérvár Jancsár u. 11. Tel: 30-749-8870 
Adószáma: 18495717-1-07 
Bankszámlaszám:11736006 -20364960 -00000000 
Honlap: www.arevbar.hu 
Felelős szerkesztő: Galambos Ottó 
Készült:      240 példányban 
A sokszorosítás az APOLLÓ Nyomdában készült  
Kapják:      Az egyesület tagjai, nyugdíjasok, támogatók, 
szponzorok 


